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Den 27. juni 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1069 (MOF alm. del) stillet 30. maj 2022 efter ønske fra 

Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 1069 

"Vil ministeren redegøre for, om der ofte er pladsmangel for bådende ved havnen på Hirsholm? I 

forlængelse heraf bedes ministeren sende en opgørelse over, hvor ofte havnen har måtte afvise 

sejlende grundet pladsmangel.” 

 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet Naturstyrelsen, som oplyser at: 

 

"Naturstyrelsen har ikke et præcist tal for eventuel pladsmangel på Hirsholm. Styrelsens vurdering er 

dog, at det kun undtagelsesvist er tilfældet, at der er både, der ikke kan lægge til. 

Det manglende grundlag for en præcis angivelse skyldes, at Naturstyrelsen ikke længere har en 

fastboende opsynsmand på Hirsholm. Bl.a. derfor er der sket ændringer i måden, hvorpå styrelsen 

opkræver havnepenge.   

For lystsejlere, der anløber Hirsholm, findes der således to forskellige måder at betale for anløb. I 2021 

indførte styrelsen opkrævning af havnepenge ved dagsbesøg via et digitalt opkrævningssystem på 

havnen. Det registreres således ikke, hvis der måtte forekomme både, der ikke kan lægge til. Endvidere 

er det ligeledes muligt for medlemmer af lokale sejlklubber at købe et havnemærke - et form for 

årskort - der giver indehaveren mulighed for at anløbe Hirsholm Havn ubegrænset den pågældende 

sæson med op til to overnatninger per besøg.”  

 

 

 

 

Lea Wermelin / Signe Nepper Larsen 

 

 

 

 

Offentligt
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Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22


